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Ar 1979 onsdag den 6. juni kl. 09.00-21.45 ble det på Vardo Hotell avholdt 

møte i Finnmark fylkes fiskeristyre. 

Sak 28/79: ARSMELDING FRA FISKERIRE!TLEDEREN - KVALSWND. 
Vedtak: 

11
Finnmark Fiskeristyre har behandlet "Arsmelding 1978 for Kvalsund" 

fra fiskerirettlederen. 

Fiskeristyret har merket seg den økte interessen får å satse 

på fiskerinæringen som et ledd i sikring av sysselsetting og 

bosetting i kommunen. P~ denne bakgrunn har kommunen prioritert 

plan-og tiltaksarbeidet høyt, og har som den første kommune 

utarbeidet egen fiskeriplan. Fiskeristyret vil behandle denne 
planen som egen sak. 

Det er å slå fast at det vil kreve en betydelig offentlig innsats 

for å utvikle såvel. fiske flåten son, forecUfng)3anleggene" slik at de 

får en tidsmessig standard. I den grad det lokalt er vilje til 

å satse på realistiske løsninger, så må ikke dette hemme 
utviklingen. 
Fiskeristyret er på denne bakgrunn meget positivt innstilt til 

. . 
fiskenemdas forslag om p~ bred basis å få kartlagt det lokale 

ressursgrunnlag, s8mt ~urdert.de gjeldende reguleringsbestemmelser 

for to meget betyctnlngsfulle gyte-og oppvekstfjorder for torsk. 

Forbedret informasjon om det lokale ressursgrunnlag vil gi sikre 

prognoser cm fr~mtidige landinger av råstoff til fordelingsanleggene. 

Dette m~ v~re forutsetningen for den fremtidige utvikling av 

fiskPrif)&ringen i kommunen. Fiskeristyret har selv tatt opp disse 

~p~rsmo~ og vil vise til vedtak i sak 6/79 "Kartlegging av fjord-

ressu.csene. 
Når det gjelder andre forhold som årsmeldingen ta~ opp, så 

vil Fiskeristyret komme tilbake til disse under behandlingen av 

fiskeriplanen for Kvalsund.' 

Fiskeristyret har notert seg den økende arbeidsbelastning på rettleder

kontoret som betjener et av de største rettlederdistriktene i fylket. 

Det er åpenbart et behov tilstede for å øke bemanningen ved kontoret 

f.eks. ved ansettelse av en saksbehandler og utvidelse av kontorassistent

stillingen til full stilling. 
Fiskeri,styret viser her til sitt krav om at rettledningstjenesten i fylket 

bør utbygges betraktelig og at spesielt kontorhjelpordningen for rett

lederkontorene blir finansiert av staten. Likeså at det avsettes midler 

for kjøp av konsulentbistand der hvor dette er mulig og ønskelig. 

Det vises forøvrig til Fiskeristyrets merknader til "Melding om virksomheten 

i 1978 og øknomisk oversikt innen fiskeriene for Finnmark". 

Med forannevnte merknader tar Finnmark Fiskeristyre og Kvalsund fiske

" nemds merknader til denne til etterretning~ 
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i møte den 
18. mara 1979 

Av 5 medlemmer var 5 tilstede (medregnet møtende varamenn). 

SAK 7/79 - Ref.saker. 

VEDTAK: Sakene tatt til etterretning. 

SAR 8/79 - ÅRSMELDING FRA FISKERIRETTLEDEREN FOR KVALSUND KOMMUNE 
FOR 1978 

VEDTAK: Årsmeldingen vedtas med fØlgende tillegg: 

" I forbindelse med drØfting av ressursgrunnlaget vedtar 
nemnda at en i førstkommende møte vil ta opp som egen 
sak spørsmålet om forskninqsinnsats som qrunnlaq for 
tiltak med sikte p! eventuelle endringer i gjeldende 
regulering~bestemmelser. 
Det vises 1 den forbindelse til kap. 8.2 og 10.1 i 
årsmeldingen. 

Videre q!r et mindretall, Otto Andersen og Ragnar 
Eliassen inn for fØlgende endring 1 formuleringen i 
siste avsnitt 3.1 - skal være: Det må antas at begge 
de to fjordene osv. 

SAK 9/79 - ERVERVELSE AV REKETRALXONSESJON TIL KVALSUND 

VEDTAK: Saken utsettes. Piekerirettlederen innhenter flere 
opplysninger 1 saken. 

Hammerfest, 21. marø 1919 

Rett utskrift bevitnes: 

(~~-~~ 
Ri.~r Iversen 
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KVALSUND KO~mUNE 

l. RETTLEDNINGSTJENESTEN 

1.1. Fiskenemnda 

I meldingsåret har fiskenemnda hatt fØlgende sammen·s·;tning: 

Medlemmer: Varamenn: 

Karl Henriksen, Kvenklubben, form.Arne Hansen, Klubbukt 

Selmer Samuelsen, Kvalsund,n.form.Mens Holmgren, Kvalsund 

Ragnar Eliassen, Kokelv Torvald Arild, " 

Otto Andersen, Klubbukt Marensius Arild, Klubbukt 

Valdemar Aslaksen, Kokelv Ingvald Pettersen, Kvalsund 

Kvalsund fiskenemnd har i 1978 hatt 4 møter og behandlet 27 

saker. Dette er en Økning på 11 saker i forhold til 1977. 

Den Økede aktivitet skyldes arbeid med fiskeriplanen samt 

Øket saksmengde fra fylkets fiskerikontor. 

Fremmøte har vært re la ti vt bra i melC.ingsåret, og e11 klar be-

dring i forhold til 1977. Det er avholdt 1 møte i fellesskap 

med SØrØysund og Hammerfest fiskenemnder 

Formannen i nemnda deltok på et informasjonsmøte i Honningsvåg 

som Rettledningstjenesten og Statens Fiskarbank avviklet i 

fellesskap. MØtet tok sikte på, i hovedsak, å gi en 2-sidig 

informasjon. 

1.2. Fiskerirettlederkontoret- ansatte o~irksomhet 

Fiskerirettlederkontoret har i meldingsåret vært bemannet med 

fiskerirettleder, John Johnsen og kontorass$ Rigmor Iversen. 

Kontorassistenten er i halv stilling som dekkes økonomisk av 

de 3 deltakende kommuner, Hammerfest, Kvalsund og Sørøysund. 
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1.2.1. Reisevirksomhet 

Fiskerirettlederen har hatt 36 reisedager med overnatting og 

6 uten overnatting. Reisevirksomheten er hovedsaklig i for

bindelse med informasjon, datainnsamling og møtevirksomhet i 

tjenestedistriktet. 

I meldingsåret har fiskerirettlederen deltatt på en ukers kurs 

i Svolvær som ble avviklet i regi av Rettledningstjeneste. 

Videre har en deltatt i en rekke møter i Fiskarlagene. En har 

også deltatt i årets O.U.F.-samling i Alta. 

1.2.2. Virksomheten ved kontoret 

Arbeidsmengden ved kontoret vokser jevnt og trutt både i omfang 

og art. Hovedsaken for Kvalsund har vært fullfØrelsen av fiskeri

planen. Den ble ferdig fra kontoret i juni måned. Av enkelt

saker i kommunen kan nevnes: 

Igangsetting av analysearbeid for fiskeindustri i Kokelv. 

Oppstart av temperaturmålinger i Fægfjord. 

Utarbeidelse av driftsplan og kalkyler for 2 oppdrettsanlegg. 

Det videre arbeid med økonomiske vurderinger av fiskerinæringen 

i kommunen har stått meget sentralt. 

1.3. Andre organer og lokale utvalg 

Rettledningstjenesten for fiskerinæringen R.I.F. har hatt l møte 

i 1978 hvor problemer av forskjellig art ble drøftet blandt 

fiskerisjef og fiskerirettlederne. 

2. DRIFTSRESULTAT FOR FISKERIENE I KVALSUND KO~~UNE 

Bortsett fra at en enkel båt som driver loddetr&ling, er hele 

flåten beskjeftiget i torskefiskeriene. 
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2.1. Garnfiske 

Garnfiske fra januar - april er hove&æongen for sjarkflåten 

både i Revsbotn og Repparfjord. 1978 må ut fra driftsresultat 

karaktiseres som middels år. Deltakelsen i fiske var uendret 

fra 1977. 

2.2. Juksafiske 

Juksafiske drives vesentlig ute ved Rolvsøy-Ingøy-Sørøy etter 

at garnfiske er slutt. I 1978 ga denne sesongen et middels 

resultat. Fangstene blir hovedsaklig levert i Forsøl, Tufjord 

og Akkarfjord p.g.a. bedre pris til filet. En del leverings-

problemer. 

2.3. Seifiske 

Seifiske var dårlig i 1978. Seigarnsfiske var under middels. 

Notfiske ga dårlig resultat på hØsten. På forjulsvinteren ble 

det tatt en del småsei -~pÅ ',not i Kvalsundområdet. 

2.4. Linefiske 

Linefiske var også dårligere enn hØsten 1977. Deltakelsen var 

som året før. Det har skjedd en utvidelse av egnebuer i 

Kvalsund. Det er hovedsaklig fra det sted det foregår linedrift. 

2.5. Snurrevadfiske 

Det er t båt~ i kommunen som driver med snurrevad. Også dette 

redskap har gitt et brukbart resultat kvantumsmessig i 1970. 

3. LOKALE REGULERINGER 

3.0. Kvalsund kommune har 2 av fylkets største gytefjorder 

for torsk innenfor sine grenser. En stor del av fisken kommer 

fra fjordfiske, som drives som eneyrke og i kombinasjon med 

annen virksomhet. Fjordfisket er av meget stor betydning for å 

opprettholde nåværende bosetningsmønster. 
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3.1. Problemer og krav om nye reguleringer 

I Repparfjord er det i dag forbud .mot not og snurrevadfiske 

til fangst av torsk i et begrenset område innert i fjorden 

fra l. februar til 30. april. For Revsbotn gjelder samme 

periode, men her skal det være havdeling for not og faststående 

redskaper i botnen av fjorden. De eksisterende begrensninger i 

not og snurrevadfiske synes lite dekkende for bevaring av de ut

satte fiskebestander. 

Begge de to fjordene må betraktes for å være meget betydnings

fulle gyte- og oppvekstfjorder for torsk og larver. 

4. FISKEFLÅTEN 

4.0 Kommunens fiskeflåte består i hovedsak av mindre båter 

med tanke på fjordfiske. ·På grunn.av at driften i store deler 

av året foregår i innelukkede farvann, kan en 20 fots båt i 

stor grad betraktes som helårsbåt i Kvalsund kommune. 

Fra 1966 til 1974 ble fiskeflåten antallsmessig redusert med cc 

73%, eller 99 båter. Etter 1974 har det igjen vært en jevn 

stigning årlig. 



Bygge o ar 

Ukjent 

FØr 1950 

1950-1959 

1960-1970 

Etter 1970 
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Alders- og antallsmessig sammensetning av flåten pr. 31.12.78 

samt endring i forhold til 1977: 

·~·-·-··---·---·----

Under Over 
20 fot 20-24,9 25-39-9 40-59-9 60-99-9 100 fot Totalt 

4 2 6 

8 2 3 13 

24 3 2 2 l 32 

52 lO 8 70 

31 8 6 45 
·------.. ---~--.. -~----

Tot. 31.12. 78 123 21 19 2 l 166 

" 31.12. 77 111 23 18 2 l 155 

Endring 

1978-1977 

Sted 

Kokelv 

Kvalsund 

Pors a 

Revsnesh. 

Totalt 

-·----... _ .. _____ ... ______ 
+12 - 2 + l + 11 

De største endringer har funnet sted i gruppen under 20 fot, mens 

det er en nedgang på 2 i gruppen 20-24 fot. 

Tilvekst på l fartøy i gruppen 25-39 skyldes at stedet Kvalsund 

fikk tilført en ny 31 fots Viksund sjark i 1978. 

Fiskeflåten fordelt etter størrelse og alder på de enkelte sted 

finnes som vedlegg bak i meldingen. 

4.2. Deltakelse og drift 

I 1977 gjennomførte Budsjettnemnda for fiskerinæringen en drifts

undersøkelse også for båter under 40 fot. størrelsesgruppen som 

ble undersøkt var 25-40 fots klassen. 

Deltakelse og drift av båter 25-40 fot 1977: 

... _. .. __ 
Tot. Ant.båt Drift Opplag RedskaE 
del tak. o/25 uk ant.uk ant.uk Line garn juksa sn.vad div. Anm. 

8 4 116 92 3 20 3 5 

7 4 135 73 50 72 13 

2 l 25 27 5 20 

l l 25 27 25 
. ·---·-.. -~--·----

18 10 301 219 8 90 100 18 
----···-·--·-----··-~ 

·---·--~·---~-·~---·-·---------·-
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Båter under 25 fot kan i visse høve betraktes som helårsdrivere. 

Da denne statistikk bare omfatter båter over 25 fot gir ikke 

dette det riktige bilde av deltakelse og drift i kommunen. 

Likevel kan en se at 10 av totalt 18 båter (1977) som var med 

i undersØkelsen hadde driftstid over 25 uker. 

Båter i 25-40 fots klassen synes å oppnå driftsgrunnlag hele 

året i nære farvann. For å få en videre utvikling i denne drifts

formen bØr forholdene i land legges bedre til rette. Dette 

gjelder i fØrste rekke helårig mottak og utbygging av service

funksjoner for fiskerne~ 

Når det gjelder båter over 40 fot er det kun 3 av disse i 

kommunen, l på 76 fot i Kvenklubben, l på 42 fot i Klubbukt og 

l på 41 fot i Revsneshamn. 

Budsjettnemndas dr,~ftsundersøkelse for årene 1974, 1976 og 1978 

viser deltakelse og drift for denne gruppen. 

Total 
År deltakelse 

1974 2 

1976 2 

1978 3 

SN - snurrevad 
GA - garn 
Ri.no - ringnot 
Lotr. - loddetrål 
Not - not 

Ant.båt Ant.uk 
o/30 uk i drift 

2 79 

2 61 

2 66 

Opplag RedskaE 
ant.uk ::;N GA Ri.no Not Lotr. 

25 lO 57 12 

43 11 50 

38 30 20 16 

Fartøyet fra Revsneshamn oppnådde ikke 30 ukers driftstid i 1978. 

Det er derfor kun 2 båter som er med i statistikken for 1978. 

Samlet har de 2 fartøyene deltatt ca 56 uker_ i gjennomsnitt i 

året i torskefiskeriene. 

4.3. Konsesjoner i fiske 

Da kyst- og fjordfiske ennå ikke er underlagt noen form for regu

leringer, bortsett fra lokale fredn~ngsbesternmelser i enkelte 

fjorder, har det ikke vært noen problemer med konsesjoner for 

fiskerne i konununen. 
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Det finnes i dag bare l konsesjon i kommunen, nemlig l for 

reketrål. 

4.4. Finansiering i fartøysektoren 

Det har i meldingsåret vært en stigende interesse for investering 

i båter, både nye og brukte. 

Av oversikten (vedlegg 2 til meldingen) går det fram at 3 nybygg 

er forsøkt finansiert i 1978. Av disse ble 2, h.h.v. på 25- og 

31 fot realisert. Også bruktbåt-prosjektet er realisert med 

midler fra Kommunens Næringsfond. 

4.4.1. Statens Fiskarbank 

SØknadsmassen til banken, som er anbefalt av fiskenemnda, er 

3-doblet i forhold til året før. 

Selv om belØpet nærmest er mikroskopisk i forhold til større 

fiskerikommuner, er likevel Økningen gledelig. Det er derfor 

meget beklagelig at Statens Fiskarbank ikke bedre kan fØlge 

kommunens fiskeriplan som er enstemmig vedtatt av komw.unestyret. 

4.4.2. Kommunale næringsfond 

Kvalsund kommune opprettet næringsfond 1976. Pondet har som for

mål å være et kommunalt støtte-/stimuleringstiltak til fremming 

av mindre virksomheter innenfor håndverk, industri, jordbruk og 

fiske. Fondet finansieres utelukkende av kommunens driftsbud

sjett og var på kr. 50.000,- i 1978. 

Fondet var med i 6 prosjekter alene, eller sammen med annen 

finansieringsinstitusjon. Totalt ble det gitt lån for kr. 53.000,

i 1978. Flere tilsagn gikk automatisk ut p.g.a. at hovedfinansi

ering ikke kunne skaffes. 

Næringsfondet har virket meget godt selv med de beskjedne midler 

som har vært til disposisjon. TilfØrsel av statlige midler til 

slike fond ville bety ~n Øket stimulans til investeringer, sam

tidig som kommunen fik~ en planmessig styring av utviklingen. 
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4.4.3. Andre finansieringskild~r 

De lokale banker i distriktet har vist en stor velvilje til 

finansiering i fiskebåter, men p.g.a. de innstrammingstiltak 

som også har rammet disse sterkt, har det siste år vært endel 

vanskeligere forhold. 

4.5. Sysselsettingen i fiske 

Tallmaterialet for sysselsetti~en i fiske er reeget mangelfullt 

i dag. I forbindelse med fiskeriplanarbeidet ble det innhentet 

endel oppgaver for året 1977. Tallene viser at kommunens fiske

flåte totalt sysselsatte 64 personer med gj.sn. 0,73 årsverk pr. 

mann. 

For 1978 finnes ikke tall for sysselsettingen, men det antas at 

den er det samme, eller litt hØyere som i 1977. 

Tallene viser antalls- og aldersutvikling for fiskere i 

kommunen 1970 - 1978: 

··-···-·--·--·-.. --
Liste A Liste B 

Ar Ant._gj_.sn.alder Ant. Gj.sn.alder Ant. totalt 
·-~·--·-----

1970 43 135 178 

1976 59 59,8 85 44,6 144 

1977 59 65,4 78 44,2 137 

1978 64 60,3 92 44,8 156 

Kilde: Fiskermanntallet. 

Tabellen viser en betydelig Økning i antall fiskere på blad B. 

Selv om rekrutteringen ikke er av nye fiskere, så tyder det 

likevel på at flere har gått over til helårig beskjeftigelse i 

fiske. Noe overraskende er det at gjennomsnittsalderen for bi

yrkefiskere har gått ned med ca 5 år i lØpet av 1978. 

4.5.2. Siden fisket i kommunen drives bare av innbyggere er det 

liten rekruttering til yrket utenfra. Det må antas at avslutting 

på Folldal Verks virksomhet l. juli 1979 kan ha hatt betydning for 

overgangen. Dette underbygges også u l: fr. a den aldersmess i.qe s~1l;1mr,n

St'lninq p .. 'i ti l.':l~ltllJen .lV t'IH'Yl"kPf i_~~Kt'!'l''. 
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5. FISKEINDUSTRIEN 

s.o. 
Det !innes i dag 6 bruk i Kvalsund. Fiskebrukene er meget godt 

fordelt 9-~~:r.rafiik 9ver hele kommunen, og d~tt@ legger grunnlag 

faren til å drive f~~ke i kombina$jon med anne~ ifirksomhet. 

Generelt sett er fiskebrukene ~~ meget lciv standard i kommunen. 

Ingen av brukene har konsesjon for platefrysing . 

. 5 .l. ___ Loka_!.is~!:..!_ng -·-~,V· virksomhet 

5.1.1. Kokelv - Fiskebruket eies av Egil Kristoffersen & SØnn, 

Jenskareti Vesterålen. Anlegget driver prod. 

av tørr- og saltfisk samt endel videresalg av 

fersk fisk. Bruket er ikke i drift hele året. 

Mottatt kvantum ligger på ca 300 tonn, mottatt 

i februar-april. 

Sysselsettingen varierer sterkt. I 1977 ga 

bedriften G~7 års~~rk~· 

I forbindelse med fiskeriplanen er det utar

beidet forslag til ny bedriftstype i nyhamna. 

Planen er ikke behandlet av eieren. 

5.1.2. Revsneshamn- Bedriften eies av Sigrid SØrensen, Revsnes, 

men er n~ bortleid til Th. Hågensen, Havøysund. 

Bruket nyttes i hovedsak som mottaksanlegg. 

Fisken blir videresendt.til Havøysund for pro

duksjon. Det er ikke oppgitt noen kvantums

tall de siste år, men det ligger sannsynli9vis 

på 50-100 tonn i &ret. 
r 

Sysselsettingen ligger på en i delvis arbeid. 

~et er ingen utbyggingsplaner for bedriften. 



5.1.3. Klubbukt 

5.1.4. Fægfjord 

5.1.5. Kvalsund 
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Fiskebruket eies av Th. Hågensen, Havøysund og 

nyttes som mottaksanlegg. Mottatt kvantum fisk 

er ikke oppgitt de siste år, men antas å ligge 

på ca 50 tonn i året. Fisken blir transportert 

herfra til Ha\ØjSund for produksjon. 

Samme antall sysselsatte som i Revsneshamn. 

Anlegget er i dårlig forfatning, og er ikke god

kjent for produksjon av fisk. 

Klubbukt inngår i den totale Flanlegging av 

f isJ:eproduksjonsanlegg i konununen. 

- Fiskebruket eies av A/L Samdrift. 

Mottatt kvantum ligger på ca 100 tonn som går 

til salt- og tørrfiskproduksjon. Anlegget be

skjeftiger 2-3 personer. Bruket er stengt i 

deler av året. 

Fægfjord inngår i den totale planleggingen av 

fiskeproduksjonsanlegg i kommunen. 

Anlegget eies av A/L Sarndrift. 

HPr er mottatt rAstoffkvantum 2-300 tonn som 

produseres til salt- o<J tV)rrfisJ.:.. l~n.1kct ~1ir 

ca 5 årsverk, men i store deler av året er for

mann og kontorass. de eneste ansatte. 

Anlegget er kun utstyrt for konvensjonell pro

duksjon. Det har mottak hele året når det er 

fisk å få .. 

Kvalsund inngår i den totale planlegging av 

fiskeproduksjonsanlegg i kommunen. 

5.1.6. Kvenklubben- Bruket eies av A/L Samdrift og driver salt- og 

tørrfiskproduksjon. Mottatt kvantum lå i 1976 

og 1977 mellom 7- og 800 tonn. Hovcdmensden 

av råstoffkvantum består av sei. 

Bruket er i god stand og er åpen hele året. 

De siste 3 år har sysselsettingen ligget på 9-

9,5 årsverk. Bruket har store problemer med 

vannforsyning. Dette er nå under planlegging 

og ventes lØst i lØpet av 1979. 

I den totale plan for oppbygging 3\' fiskc'I_'l"~.'~.1. 

bedrifter inngår også Kvenklubte~. 



.. Redskap 

Line 

Juksa 

Garn 

Not 

Andre 

Sum 

Verdi 

Ar l 

1976 218 

1977 297 

1978 
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5.3. RåstofftilfØrslene til de ulike anvendelser og 
kvantums utvikling 

Tallene for 1978 foreli.gger dessverre ikke ennå, men det antas 

at kvantum og fordeling til de ulike anvendelser er noenlunde 

det samme som for 1977 •·i J) 

Tabellen viser kvantum.f.ordelt kvartalsvis på redskap og fØrste-
?.:;~. ~ 

håndsverdi (1000 kr) fcii:" 1976 og 1977: 

1976 1977 1978 
l.kv.2.kv.3.kv.4.kv.Tot7 ·l.kv.2.kv.3.kv.4.kv.Tot. l.kv.2.kv.3.kv.4.Tot 

9 l 19 30 3 5 37 47 

13 89 53 4 161 6 62 57 5 131 

180 223 lO 12 427 258 79 5 14 357 

54 247 161 463 83 577 178 839 

20 37 8 68 29 6· 36 

224 407 312 205 1150 297 232 645 235 14ll 
660 1088 416 321 2486 965 447 139 131 1683 

Som det framgår har kvantum fra not Øket betraktelig i 1977. 

Forøvrig framgår at garnfiske utgjør ca tredjeparten av års-

kvantumet. 

Nedenfor viser tabellen kvartalsvis fordeling av de ulike fiskeslaq: 

Torsk tonn Hyse tonn Sei tonn Tot. F.h. 
2 3 4 Tot. kr. l 2 3 4 Tot.kr. l 2 3 4 Tot.kr.tonn verdi 

348 41 35 643 1888 l l 3 6 14 57 270 164 493 560 1150 2486 

144 48 40 531 1683 l 7 lO 30 87 594 182 864 966 1411 2868 

Tabellen viser en fordobling i hysekvantum .i 1977 i forhold til 1976. 

Dette skulle indikere en Økende deltakelse i linefiske, og som også 

kan leses av foregående~tabell. 
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Neste tabell viser anvendelse av råstoffet i 1976 og 1977. 

Anvendelse av råstoffet 1976, 1977 og 1978: 

Ar Fersk Filet/frys Salting Henging Annet '11otal t 

1976 3 22 559 565 1150 

1977 15 86 306 1003 1411 

1978 

Endringen i anvendelsen skyldes ensidig markedsforholdene for tørr

og saltfisk. Brukene har ikke, i lØpet av de siste år, endret 

prodlksjnnsmønsteret til andre anvendelser o .l. 

5. 4. Finansiering av utbygging og modernisering 

Ved at hele fiskeproduksjonen i Kvalsund er under planlegging, har 

det ikke vært fremmet enkeltstående finansieringsplaner i kommunen. 

5.5. Sysselsetting i fiskeindustrien i Kvalsund kommune 
1975, 1976 og 1977: 

1975 1976 
H K tot. M K tot. M ----· 

Ukeverk antall 897 369 1266 756 505 1261 866 

Årsverk i snitt 
(l år - 52 uker) 17 7 24 15 lO 25 17 

Totalt ansatt i året 55 16 71 45 33 78 53 

Ansatte hele året 7 7 8 2 lO 5 

Ansatte deler av året48 16 64 37 31 68 48 

Gj.sn. anset tel ses-
tid for midl. 
ansatte (uker) 11 23 9 13 13 

Gj.sn. menn/kv. 14 11 

Kilde: Fiskeriplan for Kvalsund. 

1977 
K 

431 

8 

24 

l 

23 

16 

Det finnes ikke tall for syssel~.ettingen i fiskeindustrien i 

tot. 

1297 

25 

77 

6 

71 

14 

kommunen for 1978. Ut fra landfØrt fiskekvantum i meldingsåret 

vil det være naturlig å regne med noenlunde uendrede tall for 

sysselsettingen. 
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Arbeidskraften til fiskebrukene kommer i alt vesentlig fra 

kommunen. Det er få helårige arbeidsplasser i fiskeproduksjonen. 

ArbeidsmiljØet på brukene er heller ikke tilfredsstillende, og 

bØr gjøres meget bedre for å dekke de krav som stilles i dag. 

Hele produksjonssektoren står i "vente å se" posisjon på de videre 

planer i kommunen. Hittil er det bare Kokelv som er kommet så 

langt at produksjonsform og råstoffavhengighet er klarlagt. 

6. FISKEOPPDRETT 

I fiskeriplanen er området ved Fægfjordholm ansett som brukbar 

for lakseoppdrett. Usikkerhet ved lokaliteten er om vinter

temperaturen er tilstrekkelig hØy for fiskeoppdrett. Kvalsund 

kommune har i den forbindelse satt i gang målinger av temperaturen. 

I 1978 ble det fremmet 2 søknader om konsesjon for lakseoppdrett i 

Fægfjord. I forbindelse med det planlagte kraftverk i Repparfjord 

er planleggerne anmodet om å ta hensyn til eventuelt utnyttelse av 

temperert vann fra kraftstasjonen til et settefiskanleqq. 

7. SERVICE I FANGST- OG PRODUKSJONSSEKTOR 

7.0. Servicetilbud i fiskerinæringen i kommunen er d6rlig ut-

bygget. Også på denne sektor vil det neppe skje noe vesentlig 

før den totale planlegging i fiskerinæringen er fullfØrt. 

7.1. Etter at slippen i Neverfjord ble nedlagt er det ikke mulig

het for slippsetting av båt i kommunen. Planlegging og prosjek

tering av en ny slipp i Neverfjord er i gang. 

Elektronisk service finnes ikke i kommunen. Bedriftene og fiske

flåten får sitt servicebehov dekket fra Hammerfest. Utenom de 

mek.verksteder som er tilknyttet Statens Vegvesen ved Skaidi og 

Sjåholrnen, og verksted på A/S Folldal Verk, finnes det ikke 

spesielle verksteder for å betjene fiskeflåten. 
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7. 2. Det finnes ikke bedrifter i konununen som driver med 

redskapsservice. 

7.3. I meldingsåret er det satt i gang en mindre egnesentral 

ved A/L Samdrifts anlegg i Kvalsund. Sentralen er alt for liten 

til å dekke det totale behov på stedet. 

7.4. Havneutbyggingen i Kokelv ble avsluttet hØsten 1978. 

Tidligere har kommunen fått bygget havn i Kvalsund. 

I Klubbukt er havneutbyggingen kommet i gang i hØst og ventes 

fullfØrt innen 1980. 

Når en ser bort fra havneforholdene i Kvenklubben, som langt fra 

er gode, har kommunen nå gode havner på de steder der det vil 

være aktuelt for virksomhet tilknyttet sjØen. Innerst i Reppar

fjord (A/S Folldal Verk) finnes en dypvannskai bygget a.v betong. 

8. ANDRE FORHOLD INNEN FISKERINÆRINGEN 

S.l. Fiskeriundervisning 

Ungdomsskolen på tettstedet startet opp med fiskeri som valg-fag 

i skmeåret 1978-1979. Det er for inneværende år påmeldt 10 gutter 

og 2 jenter til faget. Det undervises 3 timer pr. uke i fiskeri. 

I kursopplegget inngår også undervisning i navigasjon. Skolen 

har hatt visse problemer med å få elevene plassert i fiskeflåten. 

Dette er for en stor del forårsaket av at det nesten ikke finnes 

større båter i kommunen som kan ha plass for flere elever ombord. 

Ansvar med å ha elever ombord vil også telle med. 

8.2. Fiskeriforskning 

Forsking på fiskebestanden i fjordene må kornn1e i gang. I Reppar

fjord og Revsbotn synes størrelsen på gytemoden fisk å gå ned. 

Fisken står i dag i 1,2 - 1,3 kg, og det er ubetydelig antall som 

måler 60 cm. 

Tidligere var opptil 25% i denne størrelsesgruppen. 
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9. RETTLEDNINGSTJENESTEN - KONKLUSJON OG FRMtlTIDIGE 
ARBEIDSOPPGAVER 

9. l. 

Selv om det enkelte gang kan vise seg vanskelig å få sammenkalt 

møte har arbeidet i fiskenemnda gått bra. Både formann og med

lemmer bØr få delta på kurs for å få orientering om Rettlednings

tjenesten og dens virksomhet. 

9. 2. 

Fiskerirettlederkontoret har vært sterkt opptatt av plan- og 

tiltaksarbeid, og disse oppgaver har vært hØyt prioritert. 

Arten av arbeidsoppgaver- og mengden synes etter hvert å ut

vikle seg slik at en ikke får den frihet til prioritering som 

er ønsket. I fiskerikommuner er de fleste tiltak og enkelt

prosjekt mere eller mindre tilknyttet fiskerinæringen. Det er 

derfor naturlig at fiskerirettlederen koples inn i slikt arbeid. 

SpØrsmålet om hvorvidt dette distrikt skal deles, eller dette 

kontor skal bygges ut med en saksbehandler tilj bør tas opp til 

drØfting så snart det har funnet sted en avklaring på tilknyt

ninS)sformen. 

lO. FISKERINÆRINGEN - KONKLUSJON OG FRAMTIDIGE OPPGAVER 

Fiskeflåten under 40 fot driver stort sett hjernmefiske på Reppar

fjord og Revsbotn, men enkelte deltar også i juksafiske ute ved 

Rolvsøy, IngØy og SØrØy. Til dette fiske må det være båter på 

25 fot og over. 

Som det framgår i kap. 2 var det et middels år både inne på 

fjorden og ute ved kysten. Leveringsproblem er ofte til hinder 

for et godt resultat på juksa i sommerhalvåret. 

Fjordfisket er av meget stor betydning for fiskerinæringen i 

kommunen. Det konstateres av at qjennomsnittsstørrelsen F~'

gytefisken går gradvis ned. 
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Her må settes inn forskning på slike fjorder hvor torsken gyter, 

spesielt i disse tider hvor det konstateres at gytebestanden er 

i ferd med å bli for liten til å opprettholde en naturlig bestand. 

Forskning på bestandsutviklingen på disse fjordene vil også gi oss 

bedre kunnskap om de iverksatte reguleringer både i Revsbotn og 

Repparfjord er tilstrekkelig. 

Arlig tas betydelig kvantum torsk på not og snurrevad innerst i 

disse fjordene. Dersom dette fiske skulle intensiveres kan grunn

laget for nåværende drifts- og også bosetningsmønsteret- forrykkes. 

10.2. Fiskeflåten 

Det er bred enighet i de kommunale organer at den best egnede 

båtstørrelse for Kvalsund fortsatt er sjarker som kan drive hel-

årig fiske. Det er fra kommunens side planlagt en sterk ekspansjon 

og modernisering av fiskerinæringen i kowmunen, både på produksjons-, 

fangst- og servicesektoren. 

Når en på kommunalt og fiskeriorganisasjonsmessig hold er enige 

om hvilken b[;.tst~·.rrelse som passer best i den enkel te konm1une, er 

det naturlig at de prioriteringer som årlig blir gjort i Fiskeri

departementet og som Statens Fiskarbank må fØlge, virker sterkt 

hemmende på utbygging av sjarkflåten. Kvalsund kommune er en 

fjordkommune hvor båter ned til 22-25 fot kan betraktes som hel

årige fiskebåter, iflg. retningslinjene til Statens Fiskarbank 

vil kommuner som Kvalsund komme svært uheldig ut. 

Det er å håpe at Statens Fiskarbank i stØrst mulig grad -

kan fØlge kommunale planer for derved å oppnå en Ønsket utvikling 

av fiskeflåten. 

10.3. Fiskeindustri 

Fiskeindustrien i Kvalsund mottar årlig ca 00 tonn som har gått 

til salt- og tørrfisk produksjon. Det forsøkes nå, gjennom nøye 

planlegging, å få Øket dette kvantum samtidig som hele produksjons

formen legges om. 
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Fiskebrukene i Kvalsund kan ikke lenger drive utelukkende tørr

fiskproduksjon av hensyn til markedet. Men også av hensyn til 

sysselsettingen bØr råstoffet bearbeides mere på stedet. Lavt 

råstoffkvantum som går direkte på hjell harmonerer dårlig med 

å skaffe tiltrengte arbeidsplasser i kommunen. 

Uten å ta stilling til produksjonsform og bedrift vil omleggingen 

kreve betydelige investeringer i fiskeindustrien i Kvalsund. 

På de fleste steder må det helt ny industrireising til. 

Oppbygging av nye og moderne produksjonsbedrifter vil kreve 

større- OSJ stabile tilførsler av råstoff. Det bØr derfor i 

tilegg til en generell fornying og utviding av sjarkfl~ten, også 

satses på anskaffelse av et par havfiskefartøyer. 

Da trålfiske for tiden synes både Økonomisk ulønnsom og samtidig 

lite aktuell p.g.a. den råstoffsituasjon som man er oppe i, bØr 

det finnes andre driftsopplegg som kan gi helårig- ng lØnnsom 

drift. Etter min mening peker 2 kombinasjoner seg ut som aktu

elle for havfiske, og som dermed oppfyller disse torutsetninger. 

For det fØrste ,. il vin terf iske, kombinert med rekef i_ske, gi 

nesten hel~rig drift og muligheter for god økonomi. For det andre 

kan autoline- og seinotfiske gi samme driftstid. Til det siste 

opplegg kan tilfØyes at den vil gi større deltakelse i torske

fiskeriene, lØnnsomheten derimot er litt mere usikker. 

Det finnes en reketrålkonsesjon i kommunen som sannsynligvis blir 

inndratt p.g.a. at den har vært ubenyttet. Denne bØr en søke å 

få beholde i konununen for tildeling til fisker som vil drive etter 

skissert opplegg, og derved skaffe kommunen tiltrengt råstoff og 

flere arbeidsplasser. Konsesjoner for deltakelse i enkelte fiskerier 

bØr være et godt middel til planmessig utbygging av fiskeriene i 

kommunen. 

Dersom kommunen gis anledning til ervervelse av rekekonsesjon 

som alt finnes - har den fått et godt virkemiddel til å få en 

fisker med båt til å etablere seg. 
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Jeg tor en på denne måte fikk nyttet konsesjonspolitikken inn i 

praktisk distriktsutbygging. Dette spørsmålet bØr tas opp til 

behandling med det første. 

Når det gjelder tildeling lokalt bØr avgjØrelsen tillegges 

formannskap/kommunestyre, etter tilråding i fiskenemnd. 

10.4. Fiskeoppdrett 

Forhåpentligvis vil de målinger som er i gang vise at tempera

turen er såpass hØy at fiskeoppdrett kan drives. Kvalsund kommune 

har sterkt behov for de arbeidsplasser som bare kan utvikles. 

Spesielt er det interessat at interessen for oppdrett blant inn

byggerne i kommunen er til stede. 

Utbygging av det planlagte kraftverk i kommunen bØr komme, og 

helst uten stortingsbehandling av konsesjonssaken, for å unngå 
~· 

den store ledighet som fØlge av stans ved A/S Folldal Verk. 

I forbindelse med kraftverksutbygging i Reppargjord vil det reise 

seg interessante spørsmål når det gjelder settefisk og smolt

produksjon. 1979 vil forhåpentlig bringe klarhet i disse 

spØrsmål. 

10.5. Service !il fiskeflåte og fiskeindustri 

Når det gjelder service på redskapssektoren antas det at dette 

tas med i den totale plan for fiskeindustrien. Det er også på 

denne sektor at behovet er størst. 

Linefisket må forventes å få e·t oppsving i Kvalsund dersom e,gne

sentral kan opprettes og forholdene for linedrift tilrettelegges. 

Kokelv peker seg ut som et meget gunstig utgangspunkt for linedrift. 

Også Klubbukt ligger meget gunstig til i forhold til tradisjonelle 

linefelter. 

På tettstedet Kvalsund har fiskerne innredet en mindre egnesentral. 

Sentralen ble nyttet fullt ut i hØst. Her er behov for større og 

bedre lokaler. 
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10.6. Andre forhold innen fiskerinæringen 

10.6.l.Tiltak for bedring av rtstoffsituasjonen 

For å demme opp for de arbeidsplasser som er gått tapt og de 

som vil gå tapt om et halvt års tid, har kommunen valgt å satse 

på oppbygging av fiskerinæringen. Hovedspørsmål i denne plan

legginga er om det kan skaffes råstoff til fiskeindustri av en 

viss størrelse og fordeling. 

I fiskeriplanen er forslag fremmet, nemlig: 

Utvidelse og fornyelse av sjarkflåten. 

Anskaffelse av råstoff gjennom Distriktsfiske A/S ved 

at denne anskaffer 2 kombinasjonsbåter. 

Tilrettelegge fØringsordning for fisk fra overskuddsområde. 

I tillegg til dette kan også nevnes ervervelsen av ledig 

rekekonsesjon som befinner seg i kommunen, og som bØr kunne 

brukes som virkemiddel til å skaffe en havfiskebåt. 

Opprettelse av mottaksstasjon i Rypefjord-Leirvik i regi av 

Distriktsfiske A/S, bØr også sees på som viktig samarbeids

tiltak mellom Sørøysund og Kvalsund kommuner. 

10.8. Plan og tiltaksarbeide 

Plan og tiltaksarbeide har vært høyt prioritert i Kvalsund 

kommune. Med bakgrunn i fiskeriplanen er det nå i gang videre 

konsulentutredning med henblikk på ny bedriftsetablering. En 

ser med interesse på utviklingen og resultater i 1979. 

For stedet Kokelv forventes en grov skisse av bedriftsformen 

ferdig fra konsulent i januar. Den øvrige del av kommunen får 

sin del ferdig i februar-mars. 
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10.10. Virkemidler 

Tilgang på kapital i form av lån og tilskott samt tildeling 

av konsesjoner synes å være stikkord i fiskerikommunene i 

Finnmark. Dette stikkord kan også brukes for Kvalsund. 

Samlet utbyggingsplan for hele fiskerinæringen i konununen 

vil foreligge ferdig i lØpet av 1979. Her vil det bli spØrs

mål om betydelige midler, spesielt i produksjonssektoren. 

Tiltak som kan Øke råstofftilførsler til anleggene, og der

med danne. grunnlag for utbygging av en moderne og framtids

rettet fiskerinæring i kommunen, er tidligere skissert. 

Det gjenstår bare, når planene er presentert, å se myndig

hetenes evne og viLje til realisering av disse. 

Hammerfest, 27.2.1978 

J.nr. 138/79 JJ/ri 

John Johnsen 

fiskerirettleder 



STED$~ OG ALDERSFORDELING AV FLÅTEN I KVALSUND 31.12.78 

BYGGEÅR 
Under 
20' 20-24 25-39 40-59 60~100 Totalt 

KOKELV l l 

FØr 1950 4 2 6 
1950-1959 3 2 l 6 

1960-1969 7 l 2 lO 

Etter 1970 5 5 28 

REVSNESHAMN 
FØr 1950 
1950-1959 
1960-1969 7 7 
Etter 1970 4 l 5 12 

KL UB BUKT 2 2 
FØr 1950 
1950-1959 9 l lO 
1960-1969 8 8 
Etter 1970 l l l 3 23 

- -------
REPPARFJORD l l 

FØr 1950 4 4 
1950-1959 3 3 
1960-1969 8 8 
Etter 1970 14 l 15 31 
-
KVALSUND l l 2 
FØr 1950 
1950-1959 5 5 
1960-1969 5 5 4 14 
.Etter 1970 3 4 3 lO 31 - - ~-·------

STALLOGARGO 
FØr 1950 l l l l l i 
.:;_gso-1959 J ,j t-_j __ 1960-19G9 l ., 

..:::. 

Etter 1970 l l lO ------·---

NEVERFJORD l 
FØr 1950 
1950-1959 l l 
1960-1969 7 7 
Etter 1970 2 2 lO -------

KVENKLUBBEN 
FØr 1950 
1950-1959 l l 
1960-1969 l l 
Etter 1970 l l 

,, 
4 -------- --r-------- ··---~-~··~---

PORS A 
FØr 1950 
1950-1959 2 2 
1960-1969 4 3 2 9 
Etter 1970 2 l 3 14 --·---
SARABY 
FØr 1950 
1950-1.959 
1960-1969 3 3 
Etter 1970 3 -

r. 31.12.78 l G C1 

.]J/ l'l 



KVALSUND :KOMMUNE 

OMSØKTE OG INNVILGEDE MIDLER I 19 78 

PROSJEKT ANT. TOTALT FR ANBEFALT SAMLET INl~ILGET 
TYPE SØKN. OMS ØKT INST LO ULT Overdraq Nye lån stø/tilsk Andre Totalt % 

Nybygg 3 553.000 S.F. 493.000 360.000 360.000 

N.F. 60.000 - 25.000 

Brukt l 10.000 N.F. o 5.000 5.000 

Ornb.rep.ut~ t.l 118.565 S.F. 90.565 

N~.F, 28~000 14.000 
·Ø ===--»L 

Redskaper l . 3 33,350 S.F. 29.350 20.000 20.000 G 

....._.. N,.;F ~ .4.000 4.000 -
. Likv .. lån l 9~00.0 N.F. o s .·ooo 

- . 
l l -J . . 

Ornsøkte med totalt kr. 704.915,- Innvilget 1978 totalt kr. 433.000,- 61% 

Andel i Statens Fiskarbank kr. 612.950,- Jnnvilget Sta·tens Fiskarbank kr, 380.000~~ 54% 
11 " Kornrn. Næringsfond 

12.2.ltl79 

JJ/rj 

fl 92.000,- ll Næringsfondet 

Egen kapital 
" 
!l 

53.000,~ 

82.722,-

7% 

Anm. 

-
+ komm.garanti 114~ 

-

-


